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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,  

čas běží neuvěřitelným tempem a před námi je 
adventní čas – doba, kterou si spojujeme 
s  přípravami na  Vánoce, ale také se  zamyšlením 
nad uplynulým rokem. Přeji Vám, ať jsou letošní 
Vánoční svátky především klidné a  ať přinesou 
do  Vašich domovů radost, lásku a  naději. Ne 
nadarmo se o Vánocích říká, že to jsou svátky míru 
a  klidu, tak na  to, prosím, nezapomínejme. Do 
nového roku bych Vám chtěl popřát především 
pevné zdraví, mnoho štěstí a spokojenosti. 

Dále mi dovolte, abych se s Vámi naposledy v roce 
2024 podělil o informace a novinky k projektům, které 
v současné době obec Kunčina realizuje a také o naše 
plány na rok 2025. 

NOVÁ PROVOZOVNA  
ČESKÉ POŠTY PARTNER KUNČINA  

V  letošním roce zastupitelé rozhodli, že přijmeme 
nabídku České poš ty a  vezmeme na  sebe 
zodpovědnost za  poskytování poštovních služeb 
v  naší obci. Nová provozovna České pošty sídlí 
v  o b e c n í b u d o vě Ku nč i n a čp. 1 4 2 ( K LU B 
DŮCHODCŮ) . Provozovna má vlastní vchod 
ze západní strany, kde byl vybudován nový přístupový 
chodník s  lavičkami a  hřištěm pro pétanque. Jedná 
se  o  moderní prostor, který není určen pouze pro 
poskytování služeb pošty, ale bude fungovat zároveň 
jako informační centrum obce, kde bude možné např. 
zakoupit vstupenky na  kulturní představení v  obci. 
Obec Kunčina je investorem stavebních úprav daného 
prostoru, Česká pošta s.p. dle platné smlouvy 
poskytne kompletní vybavení provozovny (nábytek, 
výpočetní technika, reklamní cedule, trezor aj.) a bude 
povinně poskytovat finanční kompenzaci ve  výši 
19.500  Kč měsíčně za  zajištění provozu partnerské 
pobočky České pošty. Obec Kunčina má možnost 
požádat o  dotační prostředky na  provoz pošty 
Pardubický kraj a  této možnosti budeme zcela jistě 
využívat. Pobočka bude otevřena od 2.1.2025, 
provozní doba pobočky bude následující: 

OTEVÍRACÍ DOBA  
ČESKÉ POŠTY a INFOCENTRA OBCE 

Pondělí 08:00 - 11:00

Úterý 14:00 - 17:00

Středa 08:00 - 11:00

Čtvrtek 14:00 - 17:00

Pátek 08:00 - 11:00
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SANACE AKUMULAČNÍ KOMORY  
VODOJEMU KUNČINA  

V  průběhu podzimního období proběhla 
plánovaná sanace akumulační komory Vodojemu 
Kunčina. Po  dobu provádění oprav byly zhotoveny 
provizorní venkovní akumulační nádrže. V rámci prací 
bylo provedeno osekání povrchu akumulační nádrže, 
vybourání betonu dna, důk ladné oč iš tění 
poškozených míst včetně ošetření obnažené výztuže, 
otryskání stěn, dna a  stropu tlakovou vodou. 
Následovalo zhotovení nové betonové podlahy, 
hrubých omítek stěn a  stropu, injektování 
poškozených míst a  zatěsnění prostupů ve  stěnách, 
zhotovení jemné omítky stěn a  stropů, včetně 
kompletního ošetření povrchů. Po  dokončení prací 
byla provedena dezinfekce stěn, dna a  stropu, 
výplach akumulačního prostoru a  napuštění 
akumulace, zkouška těsnosti nádrže, důkladné 
vyčištění armatur a  čerpadel a  poté konečné 
přepojení a  zprovoznění akumulace. Sanace 
akumulační nádrže Vodojemu Kunč ina byla 
dokončena zhotovitelem v  řádném termínu. Náklady 
na  zhotovení díla ve  výši 2 023 550,00 Kč bez DPH 
by ly financovány Skupinovým vodovodem 
Moravskotřebovska. 

CO PLÁNUJEME NA KALENDÁŘNÍ ROK 2025?  

Plán je opět velmi bohatý na  investice a  opravy 
obecního majetku. 

V roce 2025 zahájíme opravu hřbitovní zdi v Nové 
Vsi. Budeme pokračovat v opravě pláště Kostela sv. 

Rocha. Ošetříme sloupy veřejného osvětlení 
obnovujícím nátěrem. Vyměníme poškozené herní 
prvky na  dětských hřištích. Budeme pokračovat 
v  údržbě a  rozvoji sportovního areálu, dokončíme 
restaurátorské záměry v  Kunčině a provedeme 
výměnu poruchového vodovodu v lokalitě  „Samoty“. 
Největšími investičními akcemi příštího roku bude 
oprava sportoviš tě v  Nové Vsi a výstavba 
fotovoltaických elektráren na  střechách obecních 
budov. Obec čeká na výsledky procesu vyhodnocení 
žádosti o  dotaci na  další etapu přestavby budovy 
bývalého kulturního domu v  Nové Vsi a v  roce 
2025  se  bude ucházet o  dotaci na  vybudování 
chodníků v  Kunčině a  Nové Vsi u  SFDI (Státní fond 
dopravní infrastruktury). 

Oprava sportoviště v Nové Vsi 
V minulém vydání zpravodaje jsme uvedli, že obec 

podala žádost o  dotaci  Národní sportovní agentury 
na  rekonstrukci sportoviště v  Nové Vsi u  bývalého 
kulturního domu.  V  naší snaze o  získání dotační 
podpory jsme byli úspěšní a máme od poskytovatele 
dotace příslib kofinancování ve  výši 2  milionů Kč.  
Stavba bude zahájena na  jaře 2025 a  bude 
dokončena do konce roku 2025. Zhotovitelem se na 
základě výběrového řízení stala firma PROFISTAV 
Litomyšl, a.s.. Cena díla 3.226.389,60 Kč včetně DPH. 
V  rámci akce bude modernizováno stávající 
víceúčelové sportoviště a vznikne multifunkční hřiště 
s umělým povrchem o rozměrech hrací plochy 15x30 
m. Plocha hřiště bude ohraničena betonovým 
obrubníkem. Hřiště bude oplocené 4 metry vysokým 
plotem z dřevěného mantinelu a ochrannými sítěmi 
se sportovním vybavením. 

Výstavba fotovoltaických elektráren  
Obec byla úspěšná ve  snaze o  získání dotační 

podpory na náš projekt s názvem FVE Obec Kunčina. 
Jedná se o dotaci Státního fondu životního prostředí 
ČR, dotaci z  tzv. Modernizačního fondu ve  výši 
2.353.992,82 Kč. Stavba bude zahájena na  jaře 2025 
a bude dokončena do konce roku 2025. V současné 
době probíhá výběrové řízení na  zhotovitele díla. 
V  rámci stavby bude vybudováno 6 fotovoltaických 
elektráren, konkrétně na  střechách budov základní 
školy, sportovního areálu, hasičské zbrojnice, 
obecního úřadu, mateřské školy a  kulturního centra. 
Instalovaný výkon přesáhne hranici 100 kWp. 

Bc. Miroslav Kubín, starosta 
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Poplatky v roce 2025 

Vážení spoluobčané,  
dovolte mi, abych Vás jménem Obecního úřadu 

Kunčina požádal, abyste při úhradě místních poplatků 
za  odpady a  psy na  rok 2025 preferovali platbu 
převodem na  bankovní účet obce. Výše poplatku 
za odpady na rok 2025 je stanovena částkou 700 Kč 
za  osobu. V  případě, že si nejste jisti výší poplatku, 
prosím, kontaktujte obecní úřad na  telefonním čísle 
461 318 321. 

Poplatky za psa zůstávají pro kalendářní rok 2025 
n e z m ě n ě n y . Č í s l o ú č t u O b c e K u n č i n a : 
1283447359/0800. Do  zprávy pro příjemce uveďte: 
jméno, příjmení, adresu trvalého bydliště. Splatnost 
poplatků: 1.1.2025 – 31.3.2025 Pro poplatníky, kteří 
nemají možnost uhradit místní poplatky převodem 
na  bankovní účet obce, je otevřena pokladna OÚ 
Kunčina, a to každé pondělí a středu od 7:00 – 12:00 
a od 13:00 – 16:30.  

Bc. Miroslav Kubín, starosta
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Proč došlo ke zdražení poplatku za popelnice 

Vážení občané obce Kunčina,  
rádi bychom poskytli podrobnější vysvětlení 

a odpověděli na hlavní otázky spojené s významnou 
změnou, která nás v příštím roce čeká, a  to navýšení 
ceny za likvidaci odpadů.  

Rozhodnutí o  navýšení ceny poplatku bylo 
učiněno zastupitelstvem obce na  listopadovém 
veřejném zasedání. 

Důvody zdražení pro následující rok?  

Hlavním důvodem je velký nárůst nákladů 
na  likvidaci odpadů, a  to nejen nákladů na  jejich 
třídění, recyklaci, ale i  skládkování. V  ceně se odráží 
také inflace, tedy všeobecné zdražování zboží 
a  služeb. Skládky, kam obce a  svozové firmy odváží 
odpady, už jsou na  hranici svých kapacit. Zdražení 
služeb pro obec přišlo ze  strany svozové firmy již 
několikrát, ale snahou obce bylo držet cenu pro 
občany co nejdéle na  stejné úrovni. Tato situace je 
však dále neudržitelná. Byla proto odhlasována nová 
Obecně závazná vyhláška obce Kunčina o  místním 
p o p l a t k u z a  o b e c n í s y s t é m o d p a d o v é h o 
hospodářství, která stanoví sazbu poplatku ve  výši 
700 Kč za poplatníka.  

Poplatníkem je fyzická osoba přihlášená v  obci 
k  trvalému pobytu, nebo vlastník nemovité věci 
zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro 
rodinnou rekreaci, ve  které není přihlášená žádná 
fyzická osoba a  která je umístěna na  území obce, 
nebo spoluvlastník nemovité věci zahrnující byt, 
rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci. 
Od poplatku se osvobozuje osoba, které poplatková 
povinnost vznikla z důvodu přihlášení v obci a která je 
narozena v příslušném roce, nebo je druhým a dalším 
nezaopatřeným dítětem v rodině, které v kalendářním 
roce nedosahuje věku 15  let, nebo se  po dobu 
celého roku zdržuje mimo území obce.  

Dvakrát ročně obec organizuje pro občany zdarma 
svoz velkoobjemového odpadu.  

Celkem za  minulý rok svoz odpadu vyšel na 
2 119 836 Kč plus likvidace nebezpečného odpadu 
45  272  Kč a  skla 28  676  Kč. Výnos z  poplatků byl 
702 393 Kč plus příspěvek za třídění od firmy Ekokom 
324  000  Kč. Pokud by byla zachována pro občany 
stávající cena, dotovala by obec příští rok odpady 
minimálně částkou 1 167 391 Kč, tak jako letos.  

I při navýšení ceny odpadu půjde na tuto položku 
z rozpočtu obce příští rok bezmála 980 000 Kč. 

Jaká je průměrná výše poplatků v regionu 
Moravskotřebovska a Jevíčska v roce 2024? 

Pro srovnání uvádíme průměrnou výše poplatků 
v regionu Moravskotřebovska a Jevíčska v roce 2024, 
která činila 787 Kč. Konkrétně pak Třebařov – 400 Kč, 
Hartinkov – 490 Kč, Koruna – 500 Kč, Radkov – 500 Kč, 
Dětřichov – 500  Kč, Mladějov n. Moravě – 550  Kč, 
Kunčina – 550  Kč, Rychnov na  Moravě – 600  Kč, 
Vysoká – 600  Kč, Gruna – 600  Kč, Staré Město – 
650 Kč, Útěchov – 700 Kč, Bezděčí u Trnávky – 700 Kč, 
Slatina – 700 Kč, Janůvky – 700 Kč, Malíkov – 700 Kč, 
Rozstání – 700 Kč, Víska u Jevíčka – 700 Kč, Městečko 
Trnávka – 700 Kč, Dlouhá Loučka – 700 Kč, Borušov – 
720 Kč, Linhartice – 720 Kč, Březinky – 720 Kč, Vrážné 
– 750 Kč, Křenov – 800 Kč, Jevíčko – 800 Kč, Březina – 
800 Kč, Chornice – 800 Kč, Biskupice – 800 Kč, Bělá 
u  Jevíčka – 800  Kč, Vranová Lhota – 840  Kč, 
Jaroměřice – 850 Kč, Moravská Třebová – 936 Kč.  

Hospodaření s odpady je otázkou velmi aktuální, 
a  pokud začne každý sám u  sebe, budeme 
se  nežádoucího odpadu zbavovat lépe, efektivněji 
a  ekonomičtěji. Dvakrát ročně je organizován svoz 
velkoobjemového odpadu. Prosíme občany, aby tyto 
termíny respektovali a  věci, kterých se  chtějí zbavit 
a  nevejdou se  do běžných kontejnerů, přivezli 
k  likvidaci až v  termínu jarního nebo podzimního 
svozu. Také by bylo žádoucí, aby odpad třídili 
a  vhazovali do  příslušných kontejnerů. Kuchyňské 
oleje, prosím, dávejte do  pevných uzavíratelných 
nádob a tašky se skleněnými lahvemi nestačí postavit 
vedle kontejneru na sklo. Důsledky takového jednání 
asi nemusím popisovat. Všem děkuji za spolupráci.  

Za redakci zpravodaje Mgr. Miroslava Laštůvková 

Bohoslužby v Kunčině budou  
na Slavnost Narození Páně  

ve středu 25.12.2024,  
v neděli 29.12.2024  

a na Nový rok 1.1.2025,  
vždy v 11.00 hodin.
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Myslivecké sdružení Česká hranice z. s., Kunčina, 
přeje všem čtenářům Kunčinského zpravodaje klidné 
prožití vánočních svátků a šťastný vstup do roku 2025. 
Rádi bychom se ohlédli za rokem 2024.  

Ti z Vás, kteří pravidelně chodí do přírody, si jistě 
všimli, že v  zimním období je prostor v  blízkosti 
mysliveckých zařízení místem, kde se zvěř pravidelně 
schází. Členové mysliveckého sdružení mají přidělené 
úseky, ve kterých krmná zařízení pravidelně doplňují 
zejména o  seno, jadrná krmiva (především oves 
a  ječmen, na  něž si zvěř zvyká už od  brzkého 
podzimu), minerální soli a  dužnatá krmiva (např. 
krmná řepa, jablka). Nejvhodnější stravou pro volně 
žijící zvěř je ta přirozená, a proto se na těchto místech 
objevují i žaludy, bukvice a kaštany, které tam myslivci 
sami dováží. S  příchodem jarních dní, kdy zvěř 
přirozeně přechází na  dostupnou zelenou potravu, 
jsou pak krmná zařízení vyklizena a  řádně vyčištěna. 
Při pravidelných kontrolách zvěře je pak zjišťován 
nejen počet kusů jednotlivých druhů zvěře, ale 
i zdravotní stav.  

V  jarních měsících příroda bují a na  svět přichází 
mnoho mláďat. Každým rokem je snahou členů 
mysliveckého sdružení ochránit čerstvě narozená 
mláďata před velkými stroji při sklizních travin či jetele 
na přelomu května a června. Tyto porosty představují 
pro mláďata srnčí i zaječí zvěře bezpečný úkryt.  

V současné době existuje mnoho platforem, které 
sdružují dobrovolníky, kteří společně s  myslivci 
i za pomocí moderních technologií pomáhají zabránit 
fatálním následkům při sklizni. Tato pomoc je 
neocenitelná, neboť ochraně zvěře při sklizňových 
pracích se  nemohou zúčastnit vždy všichni členové 
mysliveckého sdružení. Vyhánění a  vyvádění zvěře 
probíhá nejčastěji v brzkých ranních či dopoledních 
hodinách a  s ohledem na  počasí je plánováno 
v  krátkodobém časovém horizontu, na  který 
nemohou všichni operativně reagovat. Budete-li 
se  však chtít k  této činnosti připojit právě v  našem 
okolí, budeme jen rádi. V  letních a  podzimních 
měsících se Myslivecké sdružení Česká hranice z. s., 
Kunčina věnovalo aktivitám směřovaným na veřejnost.  

V  červnu jsme uspořádali již. 8.  ročník „Soutěže 
ve vaření kotlíkového guláše“ a na konci srpna jsme 
se  společně s  kamarády ze  Sdružení dobrovolných 
hasičů rozloučili s  létem při oblíbené akci pro děti 
a rodiče „Loučení s prázdninami“.  

V  listopadu se konala „Myslivecká zábava“, kterou 
doprovázel tanec, hudba, myslivecká kuchyně 
a  doprovodný program. Věříme, že se  všichni 
účastníci našich kulturních akcí dobře bavili. Účast 
každého návštěvníka nás vždy velmi těší a vážíme si ji.  

Myslivecké sdružení bylo v průběhu letošního roku 
ze  strany občanů upozorněno na  místa, na  kterých 
se nacházely zvířecí ostatky. Po ohledání bylo zjištěno, 
že se mohlo jednat o ostatky hospodářských zvířat. Při 
společném jednání uvnitř sdružení bylo toto téma 
diskutováno. Je neodmyslitelnou povinností všech 
členů mysliveckého sdružení řádně dodržovat zásady 
platných právních předpisů, které souvisí s  asanací 
uhynulé zvěře. V souvislosti s uvedeným nálezem však 
musíme apelovat také na  jednotlivce a  chovatelé 
hospodá řských zv í řat , aby tu to pov innost 
nezanedbávali a  neohrožovali nezodpovědným 
způsobem nejen sebe, ale i ostatní.  

Závěrem bychom na  tomto místě rádi vyjádřili 
poděkování Obci Kunčina, která dlouhodobě 
podporuje dění v  obci a  je nápomocna při práci 
jednotlivých spolků, které zde působí. Poděkování 
patří nejen panu starostovi ale i  celému týmu jeho 
kolegů, kteří nám pomáhají při zmiňované kulturní 
činnosti. Jedná se například o podporu s propagací 
mysliveckých akcí nebo o pomoc s přípravou zázemí.  

V  letošním roce jsme rovněž díky finančnímu 
příspěvku Obce Kunčina mohli zrenovovat část 
interiéru myslivny v Nové vsi. Jak se  změna vydařila 
budou moci čtenáři zpravodaje a  návštěvníci 
mysliveckých akcí posoudit v příštím roce.  

Bc. Kamila Mlejnková

Myslivecké sdružení Česká hranice z. s.
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Z činnosti Klubu důchodců 

Dne 5. října 2024 vyrazili členové Klubu důchodců 
na zájezd do Valašského muzea v přírodě do Rožnova 
pod Radhoštěm. Výletu se zúčastnilo 14 členů z klubu 
důchodců a 16  občanů bylo doplněno z  Kunčiny, 
Nové Vsi a  Moravské Třebové. Valašské muzeum 
se  skládá ze  tří areálů – Valašské dědiny, Mlýnské 
doliny a Dřevěného městečka. Viděli jsme vodní mlýn, 
na  katru nám pan průvodce ukázal řezání klád 
na  desky, pan mlynář spustil mlýn a  umlel mouku. 
V  jednotřídní obecné škole jsme se  seznámili 
s  výukou a  učebními pomůckami používanými při 
výuce. Protože bylo po  sezoně, byly některé 
chaloupky již zavřené. V areálu Dřevěného městečka 
jsme navštívili kostel sv. Anny včetně čestného 
hřbitova zvaného Valašský Slavín, kde jsou pomníky 
spisovatelů, malířů, sportovců, kteří v  tomto kraji žili, 
manželů Zátopkových, lyžaře Jiřího Rašky, zpěvačky 
Jarmily Šulákové a dalších osobností. V odpoledních 
hodinách jsme navštívili Janíkovu stodolu, ve  které 
se konala přehlídka krojových tanečních skupin. Tato 
vystoupení se nám moc líbila. V muzeu jsme si mohli 
nakoupit valašské speciality – halušky, frgály, 
medovinu, kyselicu a mnoho dalšího. Většina z nás si 

při tomto výletu zavzpomínala na  své mládí, když 
hospodařili a  jako děti jsme musely pracovat na poli, 
pomáhat v domácnosti a při chovu zvířat. Celý areál 
se  nám velice líbil a  chtěli bychom doporučit jeho 
návštěvu. Kromě výletu navštívili naši členové kino 
v  Kulturním centru v  Kunčině, kde shlédli film Vlny 
a Výjimečný stav.  

V  říjnu navštívilo několik z nás Poutní areál Fatima 
v Koclířově, dále jsme stihli zajet na nákupy do Polska 
a někteří absolvovali školení řidičů v  Hasičské 
zbrojnici.  

V  listopadu jsme se zúčastnili kurzu první pomoci 
v Klubu důchodců. V Kulturním centru Kunčina jsme 
se pobavili a zazpívali při vystoupení Duo Jamaha. 

 V  prosinci se  uskuteční Mikulášská zábava, 
na  kterou zveme všechny členy Klubu důchodců. 
Bližší informace obdrží členové v pozvánce.  

Obci Kunčina bychom chtěli poděkovat za dobrou 
spolupráci a  finanční podporu. Všem občanům 
Kunčiny a  Nové Vsi přejeme pohodové Vánoce, 
hodně zdraví a spokojený rok 2025.  

Výbor Klubu důchodců 
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Základní škola Kunčina

Od zahájení nového školního roku proběhla řada 
aktivit, jejichž cílem bylo rozšířit znalosti a dovednosti 
našich žáků, rozvíjet jejich sportovní nadšení, 
podpořit je v  důležitém rozhodování o  budoucím 
profesním životě.  

Dne 20.  září 2024 vyrazili žáci 6., 7.  a 8.  třídy 
do Velkých Opatovic. V zámeckém parku se zúčastnili 
programu Kartograficko-geodetické hry. Za  pomoci 
lektorů z  řad vysokoškolských studentů procházeli 
různými stanovišti a plnili úkoly zaměřené na zeměpis, 
práci s mapami i se speciálními přístroji.  

V  polovině října se  starší žáci zúčastnili v  České 
Třebové cestovatelsko-geografického projektu 
Kouzelná planeta. Pásmo Panama – pozemský ráj bylo 
sestavené z  fotografií a  videosekvencí, které byly 
doprovázeny komentářem cestovatelky, autentickými 
zvukovými a hudebními záznamy.  

Každý rok pořádá Gymnázium Jevíčko pro žáky 
9.  tříd soutěž v  anglickém jazyce. Letos naši školu 
velmi dobře reprezentovalo 6 deváťáků, kteří si 
poměřili znalosti s dalšími 175 žáky z 15 škol a ukázali 
vysokou úroveň své angličtiny. Pro zpestření výuky 
anglického jazyka bývají ve  Svitavách pořádána 
anglická divadelní představení přizpůsobená věku 
a  znalostem dětí. Letos v  listopadu naši žáci zhlédli 
představení Jeníček a Mařenka (4. – 6.  třída) a Peter 
Black (7. – 9. třída).  

Z  oblasti sportu připomeňme zářijový přespolní 
běh a  turnaj v kopané. Obvodního kola přespolního 
běhu v Moravské Třebové se zúčastnili chlapci a dívky 
ze  všech tříd kromě nejmladších prvňáčků. Výsledky 
byly vynikající: 2.  třída: Lukáš Ongrádi – 1.  místo 
3.  třída: Laura Čermáková – 1.  místo, Petra 
Ondráčková – 2. místo, Lucie Stupková – 3. místo 4. – 
5.  třída: Jan Šettner – 2. místo 8. – 9.  třída: Dominik 
Širůček – 1. místo Ve  středu 16. 10. 2024  se vybraní 
žáci druhého stupně zúčastnili okresního kola poháru 
FAČR ve Svitavách. Do  turnaje se zapojilo 6 družstev 
(víceleté gymnázium Svitavy, ZŠ Sokolovská Svitavy, II. 
ZŠ Moravská Třebová, ZŠ Městečko Trnávka, ZŠ 
Jevíčko a  naše škola). Naši žáci vyhráli všech pět 
zápasů se  skórem 12:0. Jako vítězové postoupili 
do  krajského kola, ve  kterém se umístili na  krásném 
3. místě.  

V průběhu školního roku jsou pořádány pro žáky 
8.  a 9.  tříd exkurze pod souhrnným názvem 
Technohrátky. Vybraní žáci podle svého zájmu 
navštěvují různé střední školy a  zde se  seznamují 
s  t a mě j š í m i s t u d i j n í m i o b o r y, k t e rým b y 
se  v  budoucnu mohli věnovat. Během letošního 
podzimu naši žáci navštívili střední školu ve Svitavách, 
která nabízí maturitní a učební obory, např. seřizovač, 
obráběč, nástrojař, zámečník. Dále to byla střední 
škola v  Litomyšli s  obory chovatelství, floristika, 
výpočetní technika. Velmi přínosné je pro nejstarší 
žáky i  tzv. kariérové poradenství, které probíhá 
v pedagogicko-psychologické poradně ve Svitavách. 
Cílem programu je pomoci dětem uvědomit si, jaké 
mají předpoklady a  jakým směrem pokračovat 
v  dalším vzdělávání. Výběr studijního oboru může 
žákům usnadnit i Veletrh středních škol ve  svitavské 
Fabrice. Obou akcí se naši žáci každoročně zúčastňují.  
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I  v letošním školním roce se  celá naše škola 
zapojila do  akce Ukliďme Česko. Jednotlivé třídy si 
určily trasy uvnitř obce i  v nejbližším okolí a  pustily 
se  do sbírání odpadků. Celá akce proběhla 
za  podpory obecního úřadu, který poskytl pytle 
na  odpad a  ochranné pomůcky a  dále zajistil svoz 
nashromážděného odpadu. 

  

Zajímavou zkušeností byl pro děti v  říjnu nácvik 
požárního poplachu v  areálu školy. Po  zvukovém 
signálu všichni žáci vyběhli z budovy a seřadili se na 
prostranství před halou. Vzápětí se  ozvalo houkání 
a  ke  škole dorazila jednotka kunčinských hasičů. 
Nastoupeným dětem předvedli záchranu osob 
z  hořícího objektu a  poskytnutí první pomoci. 
Na  závěr si děti mohly zblízka prohlédnout hasičské 
auto i jeho vybavení.  

V  sobotu 19.  října 2024 odpoledne pořádala ZŠ 
Kunčina tradiční Podzimní hrátky. Děti si mohly 
v  praktických dílnách vyrobit podzimní dekorace – 
větrník, indiánku z  klasu kukuřice, ozdobnou dýni, 
papírovou sovu jako zápich do  květináče, voňavou 
levandulovou panenku, myšku z korkové zátky, ptáčka 
ze šišky, náramek z barevných korálků nebo si mohly 
vyzkoušet znalost našich volně žijících živočichů. 
Na  školní zahradě bylo možné opéci si na ohni mini 
trdelníky, prohlédnout si vybavení hasičských aut 
nebo si zasportovat na školním hřišti. Občerstvení pro 
všechny přítomné obstarali naši deváťáci. Před šestou 
hodinou vyrazili malí i  velcí na  lampionový průvod 
obcí.  

V  následujících týdnech čeká naše děti turnaj 
ve  florbalu, návštěva divadla v  Hradci Králové 
a  především pilná příprava na  blížící se  vánoční 
besídku. 

 Mgr. Iva Richterová 

Cyklistický klub Čerti 
Kunčina 
 Další ročník celoročního seriálu Cykloman je 
minulostí. Předposledním závodem byla 29. září 2024 
silniční časovka. Na  trase dlouhé 21  km ze  Sušic 
na  vrchol Lázek čekalo na  závodníky velice těžké 
stoupání z  Tatenic až do  cíle. Je dlouhé 10  km 
s převýšením 350 metrů. Z našich členů skončili Petr 
Štěpař a Bedřiška Schneiderová třetí, František Pustina 
sedmý, Karel Novotný třináctý. V  posledním závodě 
se  tradičně závodí v  jízdě do  vrchu na  sjezdovce 
v  Moravské Třebové. Tentokrát se  závod s  hlavním 
sponzorem Sunfin konal 19.  října 2024. Ve  svých 
kategoriích obsadili Schneiderová 1., Dulajová 2., 
Pustina 3. a Novotný 6. místo.  
Začátkem listopadu proběhlo slavnostní vyhlášení 

celkového pořadí seriálu. V kategorii M3 obsadil Karel 
Novotný šesté místo. Mezi muži v kategorii M4 skončil 
Petr Štěpař na  druhém místě, Karel Antl pátý 
a František Pustina šestý. Mezi ženami naše závodnice 
na  stupních vítězů dominovaly, když Bedřiška 
Schneiderová zvítězila a Dáša Dulajová byla třetí.  

Za CK Čerti Kunčina Roman Richter 
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Mateřská škola Kunčina

Od září k  nám pravidelně 1x  za 3  týdny dojíždí 
paní logopedka, Mgr. K. Brýdlová, která pomáhá 
dětem odstraňovat jejich narušené komunikační 
schopnosti.  

Od  začátku školn ího roku pokračujeme 
ve  spolupráci s  knihovnicí, paní J. Mazurovou, DiS., 
z Městské knihovny Ladislava z Boskovic v Moravské 
Třebové. Každý měsíc dětem interaktivně představuje 
novou knížku a  nechybí ani tematické tvoření 
na závěr. Děti si tuto aktivitu velmi oblíbily.  

V  září nás navštívili trenéři „Hokejové školičky“ 
z HC Slovan Moravská Třebová. Děti si vyzkoušely, jak 
vypadá hokejový trénink a  prohlédly si hokejovou 
výs t ro j . Některé dě t i návš těva inspi rova la 
k  absolvování zmíněné školičky. Na  pozvání MAP 
Moravskotřebovska a  Jevíčska jsme se  zúčastnili 
výukového programu na dopravním hřišti v Moravské 
Třebové. Zaměstnanci MAP Moravskotřebovska 
a  Jevíčska ve  spolupráci s  DDM Moravská Třebová 
a  Městskou policií Moravská Třebová zorganizovali 
pro děti naučné dopoledne plné her a  aktivit 
s dopravní tematikou. Děti se učily znát telefonní čísla 
IZS, vybavení jízdního kola, pravidla silničního 
provozu, včetně poznávání nejznámějších dopravních 
značek apod. Nedílnou součástí byla i  ukázka 
služebního auta městské policie. Velmi příjemná byla 
i  zajištěná přeprava dětí ze  školky do  Moravské 
Třebové a  zpět. Díky tomu si děti program v  klidu 
užily.  

Ke konci září nás navštívil pan Zaoral s programem 
„Povídání o  chování“. Děti si upevňovaly postoje 
správného chování, zapojovaly se  do dějových 
improvizací a  prožívaly nebo sledovaly modelové 
příklady. Program pomohl ke  zlepšení vzájemných 
vztahů mezi dětmi. Začátkem října nám pomáhaly 

zaměstnankyně firmy REHAU s natíráním knihobudky, 
stavěním regálu a  úklidem půdy v  rámci akce „Den 
pro region“.  

V  říjnu jsme navštívili se  třídami na  obou 
pracovištích místní obchody v  rámci probíraného 
tématu o  ovoci a  zelenině. Vedoucí, paní Vlasta 
Onucová i  Kamila Šetlerová, si pro nás připravily 
výstavku ovoce a zeleniny. Děti si upevnily a  rozšířily 
své znalosti. Za  šikovnost obdržely sladké odměny. 
Z  obchodu Hruška jsme si odnesli darovanou 
přepravku plnou rozmanitého ovoce a  zeleniny 
k  výukovým účelům. Děkujeme vedoucím obchodu 
Hruška i  COOP za  poučnou exkurzi a  inspektorce 
obchodní společnosti Hruška paní Aleně Ševčíkové 
za  dar pro děti. V  tomto měsíci jsme uspořádali 
na  obou pracovištích podzimní tvoření pro rodiče 
s dětmi.  
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Ke  konci měsíce října k  nám přijely lektorky 
Ekocentra Stolístek Linhartice s programem pro děti 
„Všechny barvy podzimu“. Děti zjistily, jaké všechny 
barvy patří k podzimu. A  jak se vlastně stane, že listy 
jsou najednou žluté a  oranžové. Dozvěděly se, co 
dělají na  podzim zvířátka v  lese i  na  zahradě a  jak 
se chystají na zimu. Dětem se program velmi líbil. 

  

Od  konce října se  scházíme s  rodiči a  dětmi 
na  obou pracovištích na  „Edukativně stimulačních 
skupinách pro předškolní děti“. Ve spolupráci s rodiči 
připravíme děti v 10  lekcích na  úspěšný vstup 
do  školy. Rodiče získají přehled, jaké nároky se  od 
dětí očekávají, mají možnost sledovat, jak jejich dítě 
pracuje samostatně i ve skupině, a drobné nedostatky 
mohou včas odstranit.  

V  listopadu jsme pro rodiče s  dětmi uspořádali 
ve  spolupráci s  MAP Moravskotřebovsko a  Jevíčsko 
„Čtenářskou dílničku“. Knihovnice, paní J. Mazurová, 
DiS., představila dětem a  rodičům knihu „Krabička“ 
od autorky I. Paglia. Na závěr si děti vyrobily krabičku, 

záložku do  knížky i pexeso. Součástí programu byla 
i inspirativní výstava dětských knížek, které si na závěr 
rodiče s dětmi půjčili domů.  

Ke  konci listopadu jsme v  Kulturním centru 
Kunčina zhlédli představení Divadla DI „Šípková 
Růženka“. Dětem se pohádka moc líbila.  

V  prosinci vystoupíme se  starš ími dětmi 
na  „Kunčinském adventu“ s  pásmem říkadel 
a  písniček. Ve  školce očekáváme t radiční 
„Mikulášskou nadílku“. Panu Františku Knápkovi st. 
a  paní Simoně Cvejnové děkujeme za  jej í 
sponzorování. Dne 11.12.2024 zavítáme na  exkurzi 
k  paní zubařce, MUDr. Ludmile Školařové. Děti 
se dozvědí, jak se starat o svoje zoubky a že prohlídky 
u  zubaře se nemusí bát. Vánoční besídky ve  třídách 
se uskuteční 11.12.2024 a 12.12.2024. Poté oslavíme 
na obou pracovištích MŠ „Štědrý den“. Za dárky pod 
s t ro m eče k děku j e m e ro d ičům dě t í z  MŠ , 
podnikatelům Jaroslavu Zezulovi, Ladislavu Švandovi, 
Františku Knápkovi ml., Josefu Pařilovi, Davidu 
Čonkovi a  firmě BIOINVEST KUNČ INA. Dne 
12.12.2024 vystoupí děti ze  třídy Včeliček na Zpívání 
u  vánočního stromu a 20.12.2024 vystoupí děti 
ze  třídy Broučků v  kapli sv. Rocha v  Nové Vsi. 
Na  pozvání pana starosty v  posledním týdnu před 
vánočními prázdninami navštívíme s  dětmi kino 
v  Kulturním centru Kunčina. Aktuální informace 
n a l e z n e t e n a  n aš i c h w e b o výc h s t rá n k á c h 
www.mskuncina.cz Srdečně děkujeme všem, kteří 
s námi v letošním roce spolupracovali. 

Přejeme všem krásné svátky vánoční, mnoho štěstí, 
zdraví a pohody do nového roku! 

Za kolektiv MŠ Hana Fafílková
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"KLÁSEK" - dětská herna Kunčina

V  říjnu jsme zahájili provoz dětské herničky 
"Klásek" v  prostorách Kulturního centra v  Kunčině. 
Na  slavnostním zahájení se  sešlo bezmála 30 rodičů 
se svými dětmi. Po  prohlédnutí herny byly 
na  programu malé soutěže, které si děti náležitě 
užívaly. Všichni se  skvěle bavili až do  pozdních 
večerních hodin. Děkujeme Mirce Laštůvkové, Katce 
S e k a n i n o v é a  Lu c c e M rá z ko v é z a  p o m o c 
s občerstvením.  

O  týden později proběhla Pohádková stezka 
odvahy, určená i  pro nejmenší děti. Trasa začínala 
u  Kulturního centra a  konč i la u  Hospůdky 
Na  Kopečku. Celkem se  stezky účastnilo 49 dětí. 
Do  cíle dorazili všichni účastníci a  každý obdržel 
diplom za  statečnost. Potěšil nás velký zájem nejen 
místních, ale i  přespolních rodičů, a  doufáme, že 
se  stezka stane každoroční tradicí. Také bych ráda 
poděkovala všem dobrovolnicím a  dobrovolníkům, 
za  čas strávený při přípravě stezky a  za  perfektní 
herecké výkony co by pohádkové bytosti. Dále pro 
Vás připravujeme během vánočních svátku krmení 
lesních zvířátek spojené s vycházkou do přírody a na 
jaro "Šipkovanou". Bližší informace brzy zveřejníme. 
Samotná hernička je již v běžném provozu.  

Otevřeno máme každé úterý 15.00-17.00 a středu 
10.00-12.00. Pro aktuální informace o otevření herny 
sledujte naší FB stránku "KLÁSEK – dětská herna 
Kunčina". 

Pokud máte nápad na  jakoukoliv akci, besedu či 
přednášku, která by se  dala v  Klásku uspořádat, 
neváhejte nás kontaktovat. Přejeme všem klidné 
prožití vánočních svátků a  hodně zdraví do  nového 
roku.  

Míša Turečková

Zprávy z Místní knihovny v Kunčině a v Nové Vsi
Konec tohoto roku je naplněn nabídkami 

na  koncerty, vánočními trhy a  také divadelními 
p řestaven ími známých umě l ců a  zpěváků . 
Ze  sociálních sítí se  dozvídáte, co se  bude pořádat 
ve  Starém Městě, Olomouci, v  Litomyšli atd. Člověk 
se v tom začíná ztrácet.  

I v naší obci je velká nabídka kulturních akcí a jsme 
za to všichni určitě rádi. Ve čtvrtek 21. listopadu 2024 
proběhla v  Klubu důchodců v Kunčině beseda 
s  panem Lumírem Moučkou o  životě v  Číně. Ráda 
bych poděkovala přítomným, kteří našli čas a přišli si 
ji vyslechnout. Účast byla veliká. Beseda byla zajímavá 
a můžeme ji zhodnotit jako jednu z nejlepších, které 
byly zorganizovány místní knihovnou. Díky obci, která 
zakoupila nový dataprojektor jsme mohli sledovat 
natočená videa a  fota. Pan Moučka navštívil Čínu 7 
krát a  tak jeho výklad byl naplněn skvělými zážitky. 
Mnozí občané ani neví, že mohou pana Moučku 
potkat v naší obci.  

Tradici zpívání koled u  vánočního stromu 
dodržíme i  letos. Přijďte ve  čtvrtek 12.12.2024  v 
17  hod. k  obecnímu úřadu. Zpěvníky budou 
připraveny, letos je program obohacen o vystoupení 
dětí z MŠ v Kunčině.  

Na 20.12.20024 v 17 hod. zveme všechny občany 
do kaple sv. Rocha v Nové Vsi na předvánoční setkání. 
Zazpíváme si tradiční koledy, potkáme se se sousedy 
a v klidu se naladíme na vánoční čas. Můžete se těšit 
na  vystoupení našich nejmenších, dětí z MŠ v Nové 
Vsi.  

V  roce 2025 přeji čtenářům i  nečtenářům hlavně 
hodně zdraví.  

Marta Alexandrová, knihovnice 
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Kunčinský duatlon 
17. srpna 2024 – 
pohled z druhé strany 

Mladějovská průmyslová dráha, z. s. jako 
provozovatel mladějovské úzkokolejky považuje 
za  nutné doplnit neúplné informace, které o  ní 
v  minulém čísle Zpravodaje publikoval pan Richter 
v  článku „Cyklistický klub Čerti Kunčina“. Autor 
konkrétně uvádí, že po  náročných technických 
přípravách byla „část námahy (organizátorů závodu) 
znehodnocena na  poslední chvíli, a  to nevstřícným 
postojem jednoho z  představitelů Mladějovské 
úzkorozchodné dráhy. Trasa se tak musela operativně 
měnit doslova pár minut před startem závodu.“ 

Skutečnost je taková, že organizátoři cyklozávodu 
bez jakékoliv komunikace s námi a tedy bez souhlasu 
n a p l á n o v a l i a  v y z n a č i l i č á s t j e h o t r a s y 
po  provozované dopravní cestě úzkorozchodné 
dráhy, a  to navíc naprosto nepochopitelně v  den 
a  čas, kdy byl na  této dráze veřejně vyhlášen 
pravidelný provoz historických vlaků . Jako 
provozovatel dráhy jsme se  o  závodu dozvěděli až 
po  příjezdu ranního vlaku do  stanice Veksl, a  kvůli 
bezprostřednímu nebezpečí střetu vlaku s  některým 

z  účastníků závodu nám pochopitelně nezbylo nic 
jiného, než vedení závodu po  trati úzkokolejky 
zakázat. 

Že autor za  tímto postojem vidí naši nevstřícnost 
svědčí o  tom, že doposud nepochopil nebo 
neakceptoval, že vstupovat do  kolejiště mimo 
železniční přejezdy a  přechody je nebezpečné, 
a  proto zakázané. To platí i  pro úzkokolejku, jejíž 
vozidla jsou sice menší a  pomalejší než vozidla 
normálního rozchodu, ale i  tak váží jenom samotná 
lokomotiva 15  tun a  případnému protijedoucímu 
nebo upadnuvšímu cyklistovi se  pochopitelně 
nevyhne. Pro vyloučení dalších bezpečnostních 
incidentů ještě doplňme, že mladějovská úzkokolejka 
je v  provozu celoročně, ve  dne a  občas i  v noci. – 
Výletní vlaky jezdí sice jen v  turistické sezoně, 
objednané a pracovní vlaky ale mohou jet kdykoliv. 

Mladějovská průmyslová dráha, z. s., která je sama 
dobrovolnickým spolkem, si velmi váží všech, kteří 
ve svém volném čase, zadarmo nebo za symbolickou 
odměnu, pořádají kulturní, společenské či sportovní 
akce. Srpnový pokus vystavit závodníky nebezpečí 
újmy na  zdraví ale považujeme za  hrubou 
nezodpovědnost. 

Marek Skalka, místopředseda  
Mladějovské průmyslové dráhy, z. s

Pořízení AED 
V říjnu jsme do naší obce pořídili Automatizovaný 

externí defibrilátor (AED). Obrazovými a  hlasovými 
pokyny dokáže la ického zachránce navést 
k  provedení úč inné resuscitace s  podáním 
defibrilačního výboje při zástavě srdce a zachránit tak 
lidský život.  

Přístroj je umístěn na  jižní straně budovy Hasičské 
zbrojnice v Nové Vsi čp. 93 (napravo od hlavních vrat 
garáže). Při ohrožení života je před jeho použitím 
vždy nutné volat linku 155. V  případě použití 
defibrilátoru je nutná přítomnost alespoň dvou 
dalších osob. Je uzamčen přístupovým kódem, který 
sděluje operátor tísňové linky 155.  

V  souvislosti s  pořízením AED proběhlo školení 
a  kurz první pomoci, který se  uskutečnil ve  středu 
6.  listopadu 2024 od 17:00 v  Klubu důchodců. 
Lektorem byl pan Dr. Mgr. Bc. Miroslav Kušnír – 
odborný lektor první pomoci, zdravotnický záchranář. 
Pořizovací cena defibrilátoru byla 100.430,- Kč a obec 
získala na  toto zařízení dotaci od Pardubického kraje 
ve výši 40.000,- Kč. 

Jana Pavlišová
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Běžecký závod v Kunčině s ženským rekordem

V  tradičním jarním termínu se  letos v Kunčině 
uskutečnil osmý ročník 10 jarních kilometrů. Protože 
chceme, aby byl náš závod opravdu atraktivní 
a  opravdu pro všechny, snažíme se  pro každý rok 
vymyslet nějakou novinku. Letos to byla televize 
v  prostoru cíle s  výsledkovým servisem. Kromě 
dětských soutěží, byl jako každý rok vložen závod 
hobby, který si mohou vyzkoušet jak hobby běžci, tak 
mladší kategorie, kterým jejich závod na  kratší 
vzdálenost nestačil. Hlavní závod byl opět protkán 
vrchařským a  sprinterským segmentem. Pomocí 
aplikace STRAVA byl zájemcům změřen čas a  mezi 
muži vyhrál sprintera Lukáš Kovář a  vrchaře Tomáš 
Sekanina. Mezi ženami vyhrála oba segmenty 
Kateřina Swaczynová. Jen připomínáme, že tyto 
segmenty může vyhrát jen ten, kdo má celkový čas 
nad 40  minut u  mužů, respektive 45  minut u  žen, 
tudíž segment nevyhrává nikdo z prvních závodníků 
a závodnic, šance tak zvítězit mají všichni ostatní. Před 
závodem lehce sprchlo, ale závod se  uskutečnil 
za  polojasného počasí se  západním větrem. Účast 
byla rekordní a  to i  přesto, že dalších 6 závodníků 
se přihlásilo, zaplatilo, ale nedorazilo. Rekordní číslo 
tak činí 224 závodníků ve  všech kategoriích, za  což 
za pořadatele moc děkujeme. Je vidět, že náš závod 
již není malý závod a  že se  za námi závodníci vrací 
každý rok. Před závody dospělých soutěžily děti 
a  mládežnické kategorie. Nejmenší kategorii (2018 
a mladší) předškolních na 50 m, vyhrál Matěj Pospíšil, 
ročníky 2015-2017 bežely 100 m  a nejlépe tuto trať 
zaběhla Vanessa Rudolfová za  dívky a  za  chlapce 
Tobias Fillipi. Z mladších žáků 2014-2012 byl na 800 
m nejrychlejší Tobiáš Teplý (čas 3:02) a žákyně vyhrála 
Johanka Švestková z AK Račí údolí (3:29). Starší žáky 
na  stejně dlouhé distanci vyhrál Aleš Fajfr 
ze  Žamberka (2:47) a  starší žákyně Elen Koubová 
z  I scarexu (2:51) . Dorostenci mě l i už t ra ť 
dvojnásobnou a 1600 m  už mělo prověřit jejich 
zdatnost a  fyzickou připravenost. Nejlepšími byli 
Šimon Suldovský z  Vencl tým Ústí nad Orlicí (5:53) 
a za stejného týmu Lucie Morávková (7:05). Pět minut 
před hlavním závodem tradičně vyběhli na  svou trať 
o  délce 3,8 km hobby běžci. V  něm byl nejlepší 
R o b e r t Něm e c s  p r a v děp o d o b ně j e d n í m 
z  nejrychlejších časů 12:44,  druhý doběhl vítěz 
dorostenců a  třetí byl Lukáš Marek. První a  třetí jsou 
ze  stejného týmu 4sportsteam. Ženy vyhrála 
závodnice, která neběžela sama, respektive bychom 
mohli s nadsázkou říct, že si Radka Záleská (Runsport 
team) zahrála na  klokánka, když v  břichu s  sebou 
nesla budoucí běžeckou naději. S  časem 17:26 

vyhrála o víc jak minutu před druhou Marií Kovářovou 
z Řetové a  třetí Ester Netolickou. Ještě podotkneme, 
že Marie Kovářová vyhrála před závodní soutěž 
o  nejlepší tip, kolik závodníků se  před závodem 
zaregistruje a  zaplatí. Hlavní závod se  běží 
na  desetikilometrovém mírně členitém silničním 
okruhu. Stylem start cíl zvítězila s rekordem ženského 
běhu 35:52 a celkovým umístěním na 6. místě Hana 
Švestková Stružková z AK Račí údolí, za což si odnesla 
zaslouženě prize money. Nutno podotknout, že 
Hanka vyhrála ženy potřetí a podruhé zlepšila rekord 
tratě. Druhá skončila Michaela Hostýnková z  Iscarexu 
a třetí Barbora Marková z Atletics Horní Čermná. 
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Narození:  
04.10.2024   Brumar Tobias, Nová Ves 

  
                  Do života vše nejlepší ... 

Úmrtí: 
20.09.2024 zemřel pan Vogt Vladimír  
                                                                      ve věku 62 let 
21.09.2024 zemřel pan Bárta Antonín 
                                                                      ve věku 85 let  
03.10.2024 zemřel pan Ing. Stařík Eduard 

ve věku 70 let 
14.11.2024 zemřela paní Smolíková Věra 

ve věku 81 let  
                                          
                                                   Čest jejich památce ... 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Jubilea: 
06.10.2024 70 let – Šabacká Magdalena, Kunčina 

08.10.2024 75 let – Vařejková Růžena, Kunčina  

29.11.2024 85 let – Fafílek Bohuslav, Kunčina  

  Všem srdečně blahopřejeme.

S ohledem na ochranu osobních údajů jsou ve 
společenské kronice uvedeni pouze spoluobčané, 
kteří dali ke zveřejnění souhlas, nebo ti, k jejichž 
zveřejnění dali souhlas zákonní zástupci nebo 
příbuzní. 

Mužský „nej“ čas vloni zaběhl Josef Novák z Ústí 
nad Orlicí – 31:26, který letos na  obhajobu vítězství 
nedorazil. A  tak byl letos nejlepší Honza Šimůnek 
z  Iscarexu s  časem 34:04. Vloni 8. Jakub Koblovský 
z  AK Slovan Moravská Třebová se  oproti minulému 
roku zlepšil téměř o minutu a půl a  tak není divu, že 
měl Honzu na  dohled i  před cílem a  skončil 
na skvělém druhém místě. Třetí skončil Petr Ondráček 
z  SK Petrovice. Nejstarším účastníkem byl již trochu 
tradičně Miroslav Pecháček z Dolní Čermné (74  let). 
Tuto nejzkušenější kategorii vyhrál Oto Kubišta 
s  výborným časem – 49:04. Závod byl tradičně 
kvalitně připraven, označen každý kilometr a  navíc 
doplněn motivačními hesly. V cíli bylo občerstvení pro 
každého, letos byly „lákadlem“ originální ponožky 
s  vlastním logem jarní desítky a  každá účastnice 
hlavního a hobby závodu obdržela květinu v květináči. 
A pro ty, co běželi, byla na závěr vylosovaná tombola 
– vyhlídkový let. Za pořadatele Deset jarních kilometrů 
z. s. děkujeme všem, kteří se závodu zúčastnili, všem 
pomocníkům, fotografovi a hlavně našim sponzorům, 
kterých se  sešlo již přes 20. Mezi hlavní sponzory 
bychom chtěli jmenovat Obec Kunčina, Město 

Moravská Třebová, lékárny Filifarma, Letiště Staré 
Město, Agro Kunčina, Chas MT, Matras & Matras MT, 
Cukrárna Zdena, Restaurace Na Cihlářce, Na Hladince 
a  U Kalvárie, dále Sklenářství Peškar, MT Workout, 
Sport Ježek, Knížecí pivovar MT a Zahradnictví Koupý. 
Velkou pomocí byl i  doprovodný program, který 
zorganizovala MŠ Kunčina v  čele s  paní ředitelkou 
Fafílkovou a předjezdci závodů z  řad Čertů Kunčina. 
Děkujeme.  

Michal Heger 
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Sbor dobrovolných hasičů Kunčina

Kroužek mladých hasičů

Máme tu opět ohlédnutí za  letošním rokem, který 
byl nejen plný práce s přípravami kulturních akcí, ale 
také nám připravil velké překvapení v podobě nové 
techniky - cisterny, která je dalším milníkem 
v novodobé historii našeho sboru. Podrobnosti jsme 
popisovali v minulém čísle zpravodaje. Celý rok byl 
náročný co se  týče organizace kulturních akcí, 
soutěže v  požárním sportu a  také dobročinné akce 
Český den proti rakovině, při kterém se  podařilo 
vybrat dosud nejvyšší částku a  to 17 089,- Kč, za což 
Vám patří velký dík. Rádi bychom Vás tímto chtěli 
pozvat na první akci příštího roku a tím bude Hasičský 
ples, který se koná v pátek 7. února 2025. Předprodej 
místenek bude oznámen na  plakátech a  na  našich 

facebookových stránkách, těšíme se na Vaši návštěvu. 
Chtěli bychom touto cestou velmi poděkovat obci 
Kunčina, která nás podporuje nejen finančně, ale 
taktéž zapůjčením veškerých obecních prostor 
a  areálů, které využíváme pro pořádání našich akcí 
a  také děkujeme za  zkrášlení prostranství před 
hasičskou zbrojnicí instalací patrona hasičů sv. 
Floriána. Děkuji i všem členům SDH Kunčina za jejich 
odvedenou práci a  množství času, které obětují 
veškerým akcím a  je j ich p ř ípravám. Všem  
spoluobčanům přejeme krásné a  poklidné vánoční 
svátky a  do  nového roku vše nejlepší, hodně štěstí 
a zdraví.  

Za SDH Kunčina, Petr Slabý

V  Sušicích a  v Mladějově na  Moravě jsme 
se  zúčastnili posledních dvou závodů v  sezóně. 
Umístění nebyla pohárová, ale nezoufáme. Pomohlo 
nám to odhalit slabší místa, na  která se  teď, při 
trénincích, zaměříme. Během září se  pak děti ještě 
zúčastnily dobrovolného běhu ve Starém městě, a to 
„Staroměstského zvonkáče“, ze  kterého si odvezly 
medaile za běh.  

Tréninky jsou v  tomto období přesunuty 
do  hasičské zbrojnice, kde trénujeme znalosti 
hasičiny, první pomoc, fyzickou zdatnost a  techniku 
na  závody. Do konce roku nás čeká Výroční schůze 
mladých hasičů, kde zhodnotíme průběh roku, 
prohlédneme si poháry a  slavnostně ukončíme rok 
2024.  

Tímto chceme poděkovat rodičům za  přízeň 
v tomto roce a těšíme se na další sportovní sezónu. 

Vedoucí mládeže K.K.P. 
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Výjezdová jednotka SDH Kunčina 

V září tohoto roku zasáhly naši republiku povodně. 
V  naší obci jsme pravidelně monitorovali stav 
místního potoka, propustky a mosty. Naštěstí nedošlo 
k  vylití z  koryta a  žádným škodám na  majetku. 
Nejhorší scénáře se, bohužel,  vyplnily na  Jesenicku. 
Do obce Česká Ves jsme 20.  září 2024 vyjeli s  naší 
novou cisternou a  dodávkou likvidovat následky 
povodní, vezli jsme i  humanitární pomoc. Jeli jsme 
společně s jednotkou z  Mladějova na  Moravě. 
Po příjezdu na místo jsme se spojili s Vodní záchranou 
službou a pomáhali jsme v zasažené oblasti. To, co 
jsme tam zažili a viděli, bylo nepopsatelné a zdrcující.  
Ten den v pozdních večerních hodinách po  sbalení 
všech prostředků a  šílené únavě, ale s  dobrým 
pocitem, se naše jednotka vrátila zpět na  základnu 
v  Kunčině. Operační středisko Pardubického kraje 
opět kontaktovalo 23.  září 2024 jednotky, které by 
mohly vyjet na pomoc na Jesenicko. Neodmítli jsme a 
vyrazili s  cisternou a dodávkou do obce Mikulovice, 
kam nás poslal krizový štáb Olomouckého kraje. I zde 
byla naše pomoc potřeba a naše technika byla využita 
na sto procent. Po těžké dřině v ledové vodě a bahně 
se naše jednotka vrátila v pozdních nočních hodinách 
domů.  

V říjnu byl naší jednotkou v budově základní školy 
proveden cvičný požární poplach, kde proběhla 
evakuace a záchrana dvou dětí. Dále jsme se v tomto 
měsíci zúčastnili na základní škole podzimních hrátek, 
kde jsme ukazovali dětem a  rodičům vybavení naší 
jednotky.  

V  listopadu proběhlo dvoudenní školení strojníků  
a také povinné roční školení na obsluhu motorových 
pil.  

Činnost hasičů je opravdu různorodá a náročná. 
Málokdo si uvědomuje kolik úsilí a  práce za  tímhle 
stojí. Požáry, povodně nebo pomoc při otevírání 
zamčených osobních automobilů jsou pouze střípky 
naší práce.  

Na tomto místě bychom chtěli poděkovat nejen 
obci Kunčina, ale i  všem, co finančně přispívají naší 
jednotce. Všechny dárce zveřejníme na  našich 
stránkách a v příštím čísle zpravodaje. Chtěli bychom 
také poděkovat Nadaci Agrofert, která naši jednotku 
podpořila částkou 50  tis. Kč na pořízení zásahových 
přileb, mimořádnou povodňovou dotací 66  tis. Kč 
na  pořízení třífázové elektrocentrály a  vysoce 
výkonného kalového čerpadla v  celkové hodnotě 
87 tis. Kč.  

Jak už bylo zmíněno v  minulém zpravodaji, díky 
Vaší pomoci je jednotka vybavena a  proškolena 
na velmi dobré úrovni a proto můžeme říct, že jsme tu 
pro Vás a naši obec. Budeme rádi, když se v případě 
potíží na nás obrátíte. Buď přes obecní úřad, velitele 
jednotky nebo jakéhokoliv člena jednotky. 

Za jednotku, velitel Jan Kubiš 
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Fotbalová školička

Podzimní část mistrovské sezóny 2024/2025 je 
za  námi. Optikou našich nejmladších fotbalistek 
a fotbalistů můžeme podzim hodnotit jako povedený. 
V  podzimní části sezóny jsme byli účastníky okresní 
soutěže starších přípravek, a  to dokonce se  dvěma 
soutěžními týmy. Zúčastnili jsme se celkem 7  turnajů. 
Turnaje v  Dlouhé Loučce, Pomezí a  Třebařově jsme 
dokázali vyhrát a  třikrát jsme skončili na  druhém 
místě. Naše děti to měly mnohdy na  turnajích velmi 
těžké, protože měřily síly s  o mnoho staršími 
a zkušenějšími soupeři. Získaly však cenné zkušenosti 
do budoucna, za což jsme velmi rádi.  

V  zimním období budeme trénovat v  tělocvičně 
základní školy, budeme se  účastnit turnajů 
v Jaroměřicích a Moravské Třebové. 

Dovolte nám, abychom poděkovali všem dětem, 
rodičům, prarodičům a  přátelům naší fotbalové 
školičky za  spolupráci v  roce 2024 a  popřáli vše 
nejlepší do nového roku 2025. 

Martin Dostál, František Foret,  
Vlastimil Suchý a Miroslav Kubín  

trenéři fotbalové školičky TJ Sokol Kunčina

Naše fotbalové naděje 
podpořily reprezentaci 
U20  

Ve čtvrtek 10.  října 2024 jsme přijali pozvání 
Pardubického krajského fotbalového svazu a  přijeli 
jsme fandit na  nový stadion v  Pardubicích 
reprezentaci České republiky U20 v  přípravném 
mezistátním utkání s  Rumunskem. Do  Pardubic jsme 
jeli společně s dětmi autobusem. Výletu se zúčastnilo 
33 fotbalistů a  fotbalistek našeho oddílu, trenéři 
a rodiče. 

Počasí nám vůbec nepřálo a dobře nedopadl ani 
výsledek utkání. Před zraky 1655 diváků bohužel naši 
reprezentanti podlehli svému soupeři 0:1. Jedinou 
branku utkání vstřelil ve 38. minutě Alexandru Musi. 

Největší šanci Česka na vyrovnání měl ve druhém 
poločase Štěpán Míšek, chybělo maličko. Všichni jsme 
si výlet moc užili a těšíme se na další. Pro jarní období 
plánujeme výlet za  ligovým fotbalem na  stadion 
Sigmy Olomouc.  

Miroslav Kubín,  
trenér fotbalové školičky TJ Sokol Kunčina 
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TJ SOKOL KUNČINA, z.s. 
Polovina sezóny 2024/2025 je za  námi a  s 

posledním hvizdem do  píšťalky už byly ukončeny 
i  odložené zápasy, které se  dohrávaly kvůli 
povodňovým stavům. Pojďme si tedy shrnout 
podzimní část a pohlédněme na jaro 2025. 

Výsledky po podzimní části sezóny 2024/2025 

Pro „A“ mužstvo byla podzimní část výsledkově 
jako na houpačce. V prvním kole to smolně nevyšlo, 
pak následovaly dvě výhry a všichni jsme byli blahem 
bez sebe, pak prohra a zase dvě výhry, prohra, výhra, 
prohra, remíza a  pak už jen tři porážky za  sebou. 
Konec sezóny přišel v  místním derby a  debaklem 
s nováčkem z Třebařova, který pro změnu přerušil sérií 
tří porážek v  řadě. Bodově je tabulka neuvěřitelně 
vyrovnaná, jedna výhra navíc a  tým mohl být šestý 
a  bylo by vše jako loni. Tým bude v  následujícím 
období procházet generační obměnou a mladí hráči 
musí postupně převzít vůdcovskou roli a  tým musí 
najít své nové lídry. Jedním z  nich je a  bude 
bezesporu kunčinský odchovanec Michal Kudyn, který 
dlouhodobě vévodil střeleckým tabulkám dorostu 
a  teď už kraluje i  v mužské kategorii, 7 branek není 
na „B“ třídu zrovna málo. 

Rezervní oddíl po  spojení s  týmem z  Městečka 
Trnávky na začátku hledal svou tvář a buďme upřímní 
- souhra nebyla nijak silná. Ale postupně se  ustálila 
sestava, ustálilo se  rozestavení, a  hlavně se  objevila 
střelecká potence. Lukáš Blaško nastřílel 7  branek 
a  Aleš Širůček 6  branek. Výsledkově se  vydařila 
hlavně druhá polovina podzimní části, která už 
ukázala, že tým má své místo v soutěži a budoucnost 
by mohla přinést prostor pro oťukávání mladých 
talentů z  dorostenecké kategorie. Spojení s  týmem 
z  Městečka Trnávky mělo efekt i  pro „A“ tým, kam 
se  posunulo hned několik hráčů a  velmi úspěšně 
se adaptovali. 

V  dorostenecké kategori i U19  se  naš im 
odchovancům již dlouhodobě daří obsazovat mety 

nejvyšší a  v letošním roce tomu není jinak. Možná 
ještě lepší než jen prozatímní 1.  místo je fakt, že 
dorostenci stále víc posilují dospělé celky a  nutno 
také dodat, že mnohdy patří k  nejlepším na  hřišti. 
Střelcům Kunčiny aktuálně vévodí Vašek Kalina s 
16  brankami, který po  několika letech vystřídal 
na špici střelců Michala Kudyna (aktuálně 13 branek), 
ten však jak už jsem zmínil střelecky táhne „A“ tým. 
Aktuálně je Kunčina na  děleném prvním místě 
s Březovou, ale Březová má o  jeden zápas méně. To 
však ale nic nemění na  faktu, že kunčinský dorost 
přezimuje na  úplném vrcholu tabulky. Což nás 
všechny těší a s poděkováním gratulujeme. 

Družstvo žáků do 15  let drží 2.  místo v  tabulce. 
Na první místo ztrácí 5 bodů a nad třetím celkem drží 
náskok 7 bodů. Střelcům kategorie absolutně vládne 
kunčinský špílmachr Dominik Slezák se  svými 
17  brankami. Individuálnímu i  týmovému úspěchu 
musíme také poděkovat a pogratulovat a držet palce, 
že těch 5 bodů na první místo ještě na jaře stáhneme. 

Před jarní částí sezóny nás čeká zimní příprava 
všech oddílů. Těšit nás může úspěch v mládežnických 
kategoriích, ale pro udržení tak perfektních výsledků 
se musí neustále trénovat. 

Na závěr roku nás ještě čeká tradiční „Silvestrovské 
utkání ŽENATÍ x  SVOBODNÍ“. Zápas se  bude konat 
3 1 .  1 2 .  2 0 2 4 v  d o p o l e d n í c h h o d i n á c h 
na  víceúčelovém hřišti u  základní školy. Jsou zváni 
všichni současní i bývalí hráči a široká veřejnost. 

Závěrem mi dovolte jménem Tělovýchovné 
jednoty Sokolu Kunčina, z.s. popřát všem občanům 
Kunčiny a  Nové Vsi hlavně klidné prožití vánočních 
svátků, příjemný Nový rok a mnoho štěstí a osobních 
úspěchů v roce 2025. 

Vypracoval Michal Kubín, jednatel TJSK 

Muži "A" I. B třída 11. místo 20:33 16 
bodů

Muži "B" III. třída 5. místo 23:39 15 
bodů

Dorost 
U19

Meziokresní 
přebor 8+1 1. místo 56:21 23 

bodů

Žáci U15 Okresní 
přebor 8+1 2. místo 30:10 25 

bodů
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Zpravodaj - informační servis obcí Kunčina a Nová Ves, 
periodický tisk územně samosprávního celku vydává 4x za rok v nákladu 550 ks 
Obec Kunčina, 204 CZ-56924, IČO 00276880, MK ČR E 13562. 
Na vydání se podílejí: Mgr. Miroslava Laštůvková, Dana Brychtová, Bc. Jana Pavlišová, DiS. 
Redakce neodpovídá za názory, mluvnické a stylistické chyby příspěvků, vyhrazuje si právo 
lehce pozměnit texty. Uzávěrka příštího zpravodaje  bude 28.2.2025 

Realizace: funprint.eu

Výběr plánovaných kulturních akcí  
začátkem roku 2025

10.01. 2025 - kino - česká komedie - Poklad 

18.01.2025 - Vepřové hody 

25.01.2025 - kino - animovaná pohádka -  

Sobík NIKO  

31.01.2025 - kino - česká komedie -  

V dobrém i zlém 

07.02.2025 - Hasičský ples 

15.02.2025 - Degustace vína (vína Chochola, s.r.o.) 

21.02.2025 - Rodinné představení Matýsek a jeho 

kamarádi (Matýsek a Zdeněk Polách) 

21.02.2025 - Nekorektní humor bez cenzury: Dežo 

a jeho kamarádi (Zdeněk Polách) 

04.03.2025 - cestovatelská beseda -  

Cestuji za Kačku 

14.03.2025 - Společenský ples obce 

15.03.2025 - závod Deset jarních kilometrů 

22.03.2025 - kino - animovaná pohádka -   

Pyšná princezna 

01.04.2025 - divadelní představení -  

Duchem proti své vůli
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